
Referat bestyrelsesmøde Distrikt Jylland-Fyn den 19. og 20. november 2022 
 
Fysisk weekendmøde på Severin i Middelfart 
Deltagere: Willy Frederiksen (WF), Preben Harmsen (PH), Michael Lajer (ML), Pelle Clemmensen (PC), 
Michael Jørgensen (MJ), Johnny Lillelund (JL), Lotte Schmidt (LS) 
 
Afbud: Morten Breiner (MB), Anders Bystrup (AB) 
 
Bestyrelsesmøde lørdag eftermiddag den 19. november 2022 (kun JF bestyrelse): 
Punkt 1, Forberedelse til fællesmøde med Distrikt Sjælland og DCU’s bestyrelse 
Emner, der skal vendes: 

• Afregning TO’ere, stor forskel i pris 

• Politivedtægten tolkes alt for forskelligt i politikredsene, der er brug for mere ensartethed (der er 
brug for, at direktør og formand tager disse ting videre op i det politiske system) 
Det samme gælder også ansøgninger til skov og natur. 

• IT gebyr og indbetalingerne til genopretningsfonden bør bruges på sikkerhed 
 
Punkt 2, Efterårsmødet i distriktet 
Diverse forberedelse til efterårsmødet, som bliver disciplin opdelt efter en kort fælles velkomst. 
 
WF og LS deltog i det sjællandske efterårsmøde, som blev kørt efter et nyt koncept i år. Det virkede rigtig 
godt, og bestyrelsen besluttede at bruge samme fremgangsmåde til nogle af punkterne på vores dagsorden 
til mødet. 
 
Punkt 3, Nyt fra BU projektudvalget 
Børnedage arrangeres igen i 2023, og der udvides med en form for finale/regionsfinale. 
Der skal fokus på, at udstyr ikke er det vigtigste for at køre børnecykelløb. 
 
Punkt 4, Dommervogn 
WF har indhentet tilbud på ny dommervogn samt tilbud på, hvad det koster at få flyttet kassen over på den 
nye bil. 
 
Vi skal snart beslutte om den skal købes eller leases? 
Ingen kender udviklingen i miljøkrav de kommende år, så vi skal nok forvente, at den nye dommervogn ikke 
holder helt så mange år som den gamle. 
 
Punkt 5, Kommissærafregninger 
Morten Anderson og WF skal til forhandlinger med DCU’s Kommissærudvalg omkring afregning til 
kommissærerne. 
Som udgangspunkt går de efter, at afregning af kommissærer bliver mere ens hhv. i øst og vest. 
 
WF oplyste, at en del af de danske kommissærer skal på kursus i Riga i slutningen af januar. Her deltager 
kommissærer fra landene, der er med i Nordic Cycling. 
 
Punkt 6, Eventuelt 
Der går mange rygter om, hvor meget det efterhånden koster at komme på et U19 team, og ikke mindst 
vedholdende rygter om, at forældre køber x antal pladser, så sønnike kan få sine venner med. 
Det er er en farlig udvikling, og vi risikerer at miste de største talenter, hvis de ikke har samme midler som 
andre ryttere. 
Derudover diskuterede vi generel opførsel ifm. cykelløbene, både ryttere imellem og forældre opførsel. 
Enighed om, at der skal strammes op, men det er en svær balancegang, og endnu sværere at få det 
praktiseret. 
Vi vil nævne problematikken på fællesmødet søndag. 
 
 



Fællesmøde søndag formiddag dag den 20. november 2022  
Deltagere: Distrikt JF bestyrelse og Distrikt SJ bestyrelse 
 
Distrikterne var enige om, at bringe punkterne omkring brugen af IT gebyr/genopretningsfond, TO’ere, 
politi-, kommune- og spor/natur tilladelser med til mødet med DCU’s bestyrelse senere på dagen. 
 
Enighed om, at samarbejdet mellem de to distrikter er meget positivt, og der er en rigtig god dialog. Der har 
været godt samarbejde omkring terminen, som allerede her midt i november er næsten klar. 
 
Generelt synes begge distrikter, at der lige nu virker til at være langt mellem bestyrelsen/administrationen 
og distrikterne/klubberne. 
Både distrikter og klubberne er pressede på løbsafviklingen, og det er til tider frustrerende, at det virker 
som om, der ikke er hjælp at hente. 
Vi vil på mødet senere søndag gøre opmærksom på, at der er brug for, at bestyrelsen ændrer strategisk 
fokus, og prioriterer sikkerhed og andre indsatser, der kan hjælpe klubberne ifm. løbsafvikling. 
 

Fællesmøde søndag eftermiddag den 20. november 2022:  
Deltagere: JF bestyrelse, SJ bestyrelse, DCU bestyrelse og administrationen 
 
DCU’s sekretær skrev referat fra dette møde, og DCU’s bestyrelse behandlede punkterne fra dette møde på 
et ekstraordinært bestyrelsesmøde den 23. november 2022, referat fra dette møde findes på DCU’s 
hjemmeside: Referat_ekstraordinaert_bstyrelsesmoede_d._23.11.2022.pdf (cyklingdanmark.dk) 
 
 
 
 

https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/files/Bestyrelse/Referat_ekstraordinaert_bstyrelsesmoede_d._23.11.2022.pdf

